
PROTOKÓŁ Nr LXV.2023 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 28 grudnia 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 930 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LXV sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 14 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- nieobecny usprawiedliwiony Jacek Januszewski  

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Pawła Michalskiego – Zastępcę Wójta Gminy Złotów 

Emilia Konopińska – Nochowicz – Skarbnika Gminy 

Ryszarda Goławskiego – Starostę Złotowskiego 

Juliana Brewkę – Przewodniczącego Powiatu Złotowskiego 

Patrycję Rudnik – Włoszczyńską – Radcę Prawnego w Urzędzie Gminy w Złotowie  

         

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2023 rok 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2030 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2024 – 2030 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji 

i radnych 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Złotów w obrębie wsi Blękwit 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości gruntowej, działki zabudowanej nr 239/8, obręb Nowy Dwór, stanowiącej 

własność Gminy Złotów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości gruntowej dz. nr 517/2, obręb Radawnica, stanowiącej własność Gminy 

Złotów 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej zabudowanej dz. nr 747/18, obręb Święta, stanowiącej własność Gminy Złotów 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli dokonania zamiany części 

nieruchomości gruntowych, położonych w miejscowości Nowiny, obręb Dzierzążenko, gmina 

Złotów, dz. nr 422/4, stanowiącej własność Gminy Złotów na dz. nr 421/25, stanowiącą 

własność osoby prawnej 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na 

rok 2024 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy 

Złotów na rok 2024 
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19. Interpelacje i zapytania radnych 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

21. Wolne wnioski i informacje 

22. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Nie widzę. W związku z tym poddaję porządek obrad 

pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Dziękuję, zamykam głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy do pkt 3 przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji. Jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. W związku  

z tym mam zapytanie – czy ktoś zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Skoro 

nie Drodzy Państwo, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Zamykam głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział  14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy do pkt 4. Sprawozdanie Wójta Gminy  

z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie, jesteście w posiadaniu tego 

sprawozdania. Proszę, bardzo otwieram w formie dyskusji, czy są pytania do Pana Wójta w tej 

kwestii? Nie ma? Dziękuję zamykam punkt.  

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, na samym wejściu, jak zawitali w nasze 

progi goście tutaj, przede wszystkim Pan Starosta i Pan Przewodniczący prosili mnie, żebym na 

samym początku. Nie będę mówił jakiegoś limitu czasu, bo to więc uszanuję tą decyzję, bo 

obowiązki władz wzywają. Macie też mnóstwo spraw. W związku z tym proszę bardzo oddaję 

Państwu głos, nie wiem, kto pierwszy czy Pan Starosta? Czy Przewodniczący? Proszę bardzo. 

 

Julian Brewka – powiedział, tak, Szanowny Panie Przewodniczący, Koleżanki, Koledzy 

Samorządowcy, Panie Wójcie, Drodzy Państwo – serdecznie dziękujemy za zaproszenie na 

sesję. Tradycyjnie na koniec roku przyszliśmy, żeby z Państwem się spotkać i oczywiście 

życzyć wszystkiego dobrego i myślę, że poza tym, że znamy się i tutaj wspólnie rozmawiamy, 

bardzo często łączy nas ta wspólna praca dla samorządu. W związku z tym myślę, że warto 

będzie pewnie przypomnieć kilka rzeczy, które udało nam się wspólnie zrobić. Ja tutaj, już 

tutaj na samym wstępie serdecznie dziękuję Państwu za to, że w tych ważnych sprawach dla 

naszej Gminy, Powiatu mówimy jednym głosem, że razem staramy się realizować inwestycje 

i myślę, że to jest ten element, który łączy nas, że żebyśmy po prostu wspólnie działali na 

rzecz naszych mieszkańców. Serdecznie dziękuję Panu Wójtowi za tą bardzo dobrą 

współpracę w tym roku, za ten cały rok. Jedną z inwestycji, którą wspólnie robiliśmy, to jest 

chodnik w Radawnicy. Oczekiwana tutaj również przez Państwa, często o tym mówiliśmy. 

Obecnie, również na koniec roku jeszcze rozpoczęliśmy tą inwestycję – dokończenia tego 

chodnika, to również wspólnie, wspólnymi siłami od PSZOK-u do ulicy Chojnickiej, od wsi 

Stawnica, ale też mamy jeszcze w planach dość dużo rzeczy – realizacji na Gminie Złotów,  

a jeszcze jest w trakcie tutaj Buntowo to poszerzenie. To też trzeba traktować, jako pierwszy 

element tych prac, bo przecież to ta droga wiemy, w jakim jest stanie i samo to poszerzenie, 

zrobienie tego pobocza, no nie zamknie jeszcze tutaj całego tematu. Także, no na pewno 
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musimy to traktować, jako pierwszy etap prac, a później dalej, ale tutaj też mówię chcę 

powiedzieć o tych planach na najbliższy czas i to nie tylko plany, które mogą się tutaj 

zmienić, ale to już są plany, które oparte są o pewne projekty i mamy już zapewnione 

finansowanie. No to jest przebudowa drogi od skrzyżowania z Kujania do Łobżenicy.  

No niestety, długość tej drogi nie pozwalała nam na wykonanie jej w jednym etapie.  

W związku z tym najpierw zaczynamy i mamy to finansowanie od granicy z Łobżenicą,  

z gminy, z powiatem pilskim, do ściany lasu za Rudną i tamten, ten dołek, taki przed Rudną 

4 km, to jest to pierwszy etap, na który mamy finansowanie, jest rozstrzygnięty przetarg.  

W związku z tym to będzie po nowym roku realizowane. I druga uważam, że ważna rzecz, też 

długo oczekiwana. Jest to chodnik w Świętej, od skrętu do szkoły do końca zabudowań, do 

skrętu do SKR-u. Rzeczywiście, to osiedle się rozbudowało. No i dla bezpieczeństwa, taka 

ścieżka pieszo – rowerowa jest niezbędna w tamtym miejscu. Cóż jeszcze myślę, już nawet 

kiedyś chyba wspominałem, że co prawda jeszcze tego jakoś tam ostatecznie nie 

zaplanowaliśmy, ale myślę, że jak skończymy te rzeczy, które tu realizujemy, to niezbędne 

będzie podjęcie również jakiś działań w kwestii zrobienia takiej ścieżki na Zawilce. Tam też 

jest bardzo niebezpiecznie, od tutaj końca lasu. Żeby jakieś tutaj podjąć działania, to uważam, 

że w stronę Zalesia byłby, może to już taki początek, a później tam wiem, że Pan Wójt, jak 

rozmawialiśmy, tam również jest już teren przygotowany pod dalszy etap. W związku z tym 

być może uda nam się jakoś tam w przyszłym roku to realizować. Tych zadań oczywiście jest 

bardzo dużo. I tutaj patrzę na Janka Buławę, tam też mamy rozpoczęte w Kleszczynie. To 

zadanie, jeśli chodzi o te pobocza, wjazdy i chodnik. Myślę, że w tym roku również uda się 

nam jeszcze jakiś tam kawałek, żeby zrealizować tą inwestycję do końca wsi. No i ten most  

w Bługowie. Który nawet dzisiaj tutaj rozmawialiśmy, wiemy, że tam też trzeba będzie 

podjąć jakieś działania, być może uda się na razie jakoś doraźnie coś tam pozabezpieczać, 

żeby tutaj tych tego osiadania nie było. Także tutaj obiecałem i to też publicznie mogę 

oświadczyć, że na pewno po nowym roku skontaktujemy się, przyjedziemy obejrzeć to  

z Panem Jaskólskim, żeby ewentualnie podjąć jakieś działania, a mówię to głośno, specjalnie, 

żeby Starosta słyszał i żeby ze mną pojechał. Szanowni Państwo, nie będę przedłużał. Życzę 

Państwu przede wszystkim dużo zdrowia na ten Nowy Rok wytrwałości, realizacji wszystkich 

zamierzeń, jakie macie, ale przede wszystkim dbania o swoje rodziny i oto wszystko, żeby po 

prostu  

w waszych domach się dobrze układało tego serdecznie, z całego serca Państwu, Państwu 
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życzę i wszystkiego dobrego. No i tyle, dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Proszę bardzo Panie 

Starosto. 

Ryszard Goławski – powiedział, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Wójcie. 

Oczywiście, no przyjechaliśmy dzisiaj na sesję, kończy się rok, to szczerze mówiąc kadencja 

się pomału. Chciałem bardzo serdecznie podziękować za współpracę, za wspólne inwestycje. 

Trochę w tej kadencji udało się zrobić. To naprawdę wielki sukces. Za współpracę Panie 

Wójcie, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, bo niejednokrotnie się spotykamy bardzo, 

bardzo serdecznie dziękuję. To takie wsparcie jest dla Zarządu, dla Starosty, to, co mówi Julek, 

właściwie, to też Julkowi dziękuję za to jest wasz radny z waszej Gminy, że zawsze wspiera te 

działania Zarządu i Starosty. I mogę tutaj powiedzieć, że te starania Julka są efektywne, bo 

widać, to słychać i czuć, takie fajne powiedzenie jest. Co jeszcze przed nami, no to, co 

powiedział Julian. Te inwestycje, które mamy rozpoczęte, są zabezpieczone finansowo. 

Zarówno ta droga i przejście przez Rudną do granicy lasu to 4 km. Na to już jest przetarg 

rozstrzygnięto. Źródło finansowania są zabezpieczone. Tak samo przetarg rozstrzygnięty jest 

na tą ścieżkę pieszo – rowerową w Świętej to już wszystko w projekcie budżetu te wkłady 

własne zabezpieczone, chyba nie będziemy występować do Gminy Złotów o wspólne 

finansowanie, bo sobie z tym poradzimy. Będą trudne czasy, to oczywiście zwrócimy się i ta 

współpraca ona była, jest i wierzę w to, że będzie, bo taka musi być. I to, co przed nami, no to 

to pewno, te propozycje Pana Przewodniczącego i Pana Wójta – rozmawiamy o wielu 

inwestycjach, znamy. No najważniejsze jest to, że współpracujemy. Jaki stan dróg, jest to 

wszyscy wiemy i gminne drogi i powiatowe różne. Czas w tej chwili nie sprzyja inwestycjom. 

Jak już mówimy o tym poszerzeniu, to samo mówiłem w gminie Lipka na tym odcinku 

Józefowo – Kiełpin. Ale to była trudna decyzja, trudna decyzja, czy rozpocząć te inwestycje  

i skorzystać z finansowania z funduszu leśnego, czy w ogóle tych pieniędzy nie brać i odpuścić 

temat? Żeśmy podjęli decyzję, że warto z tego korzystać. Przede wszystkim, no, jeżeli będą 

jakieś niedociągnięcia, każda inwestycja ma 5 lat gwarancji. I tak samo na odcinku Józefowo- 

Kiełpin tam już się pokazują jakieś załamania. No firma, oczywiście, był już byliśmy 

skontaktowani, poczekamy na lepszą pogodę, na to, żeby to obeschło, no, bo to przecież ciągle 

pada, nie ma, co ruszać, ale każda inwestycja ma kilka gwarancji i w ramach gwarancji firmy, 

są firmy rzetelne to nie ma problemu, żeby to z tymi sobie awariami poradziły. Także też tutaj 

uspakajam, że no taka jest pogoda i taka jest sytuacja, że no mogą się zdarzać, załamania, takie 

rzeczy. Ale te inwestycje musimy rozliczyć z funduszu leśnego do końca roku. Także te 
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odbiory, które w tej chwili się tam odbywają w protokółach są zapisane usterki. No i w tych 

usterkach te usterki, no po prostu w okresie wiosennym będą usuwane. Także tutaj też 

uspokajamy. Ale dziękuję za informacje, zdjęcia dostaję od różnych ludzi, także wszystko 

mamy pod kontrolą i za te informacje dziękuję. Dzisiaj na biurku czytałem, ale już tak, te 

informacje z Julkiem się przejedziemy dzisiaj do Świętej, tam kawałek, bo tam, jakieś zdjęcia 

mam, ale rzucimy okiem. Także te awarie takie na drogach i te dziury się przez okres tutaj 

zimowo, takiej wczesnej wiosny będą się zdarzały. No oczywiście, łatanie dziur w tej chwili to 

nie jest czas na to. Także Powiatowy Zarząd Dróg ma taką masę na zimno, no to jest masa  

w workach, no to jadą panowie, żeby gdzieś ktoś koło nie urwał, tą masą na zimno tą dziurę po 

prostu zabezpieczą, ale to nie jest złatanie dziur, to jest doraźne łatanie, przede wszystkim, żeby 

ktoś gdzieś nie urwał koła albo się nie uszkodził samochodu. Także takie to są sytuacje, ale to 

są problemy takiego dnia codziennego, to w to również za te takie uwagi dziękuję, bo 

najważniejsza jest przekaz informacji, żeby żeśmy o tym wiedzieli. Powiat ma 450 km dróg  

i bez takiej informacji zareagowanie w szybkim czasie, no jest na pewno utrudnione, ale nie 

rozmawiamy o problemach. Kończy się rok, kończy się rok ten 2023. Co? 

Julian Brewka – powiedział, a o szpitalu? 

Ryszard Goławski – powiedział, a o szpitalu to Pan Przewodniczący jest przy tym szefem 

społecznej rady to coś powie. Tak no w sumie tych inwestycji, również nie tylko na drogach 

no zrobiliśmy dużą inwestycję oświatową. Tutaj na ulicy 8 marca w Centrum Kształcenia 

Zawodowego zakończona inwestycja kosztowała nas prawie 13 500 000 zł, ale kompleksowy 

budynek główny, budynek, remont kompleksowy, zarówno zaplecze sportowe, internat to no 

jest przygotowany obiekt dla kształcenia dzieci i młodzieży, dla klasy sportowej, którą żeśmy 

uruchomili w tym roku szkolnym. Także pewna szansa na rozwój tej placówki jest i cieszę 

się, że ona doczekała się tego remontu. I dla wszystkich absolwentów – jestem absolwentem 

tej szkoły, szykujemy się do obchodów osiemdziesięciolecia, które będzie w 2025 roku 80 - 

lecie działalności szkoły Rolniczej. Teraz tym Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego. Cieszę się, że udało się ją tak fajnie wyremontować i z tym zapleczem 

sportowym to jest pewna szansa też rozwoju. O inwestycjach w szpitalu, już o tym szpitalu, to 

Państwo nasłuchali naczytali. To nie są do końca rzetelne informacje. Szpital funkcjonuje, 

szpital się rozwija i jak to jest w każdych instytucjach zdarzają się przypadki, ale przypadki 

takie negatywne, które się pokazują, to są działania na emocjach. Dobre informacje, które są, 

ja bardzo dużo telefonów otrzymuję, to się nie przebija medialnie, bo to nie jest news.  

Tu się przebijają newsy, tylko i wyłącznie newsy, które no niosą sensacje. I w ogóle to jest 
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krzywdzące dla personelu, dla pielęgniarek, dla lekarzy. Każdy chce pracować w takich 

warunkach normalnych, a jeżeli jest taka takie komentarze, sytuacje, to zniechęca ludzi do 

pracy. I tutaj no dużo wysiłku wkładałem z Przewodniczącym, żeby to łagodzić. Spotykamy 

się od czasu do czasu z całą załogą, no, ale takie jest życie, takie mamy czasy, a szpital się 

rozwija, jest w dobrej kondycji finansowej – Szanowni Państwo – z ciekawości powiem jest 

około 200 szpitali w Polsce, 180 – szpitali jest zadłużonych, szpital złotowski należy do tej 

grupy 38 szpitali, który nie jest zadłużony. Funkcjonuje normalnie, nie wchodzi w zadłużenie. 

Inwestuje, inwestujemy niemałe tam pieniądze. Też prawie 14 000 000 w ostatnim czasie 

zainwestowany w remont oddziału długoterminowego, zakup sprzętu. No, co ciekawe, z tego 

się też bardzo cieszymy i Przewodniczący Społecznej Rady Szpitala podpisaliśmy umowę  

o współpracy z Uniwersytetem Adama Mickiewicza, Wydziałem Medycznym na kształcenie 

lekarzy, także tutaj będą studenci uczyli się i odbywali praktyki. Cieszył się Pan Rektor, że 

tyle nowego sprzętu jest, że będą pracowali na faktycznie nowym, nowoczesnym sprzęcie.  

To daje szansę dla szpitala rozwoju. Liczymy na to, że po zakończeniu studiów studenci, no 

kilku lekarzy zostanie, młodych lekarzy u nas w szpitalu, bo się tu wykształcą i to jest pewna 

szansa, że no. Uniwersytet przyjmie około 60 studentów na pierwszy rok, w roku 2024. Tak 

szybko analizujemy, jeżeli to będzie, co roku, no to, co roku zakładajmy, że 40 studentów 

skończy, no to 40 lekarzy w północnej Wielkopolsce pojawi się na rynku i też szpital będzie 

przygotowany na rozpoczęcie dla tych lekarzy specjalizacji, także da to pewną szansę 

kadrową, że pomału, pomału ten tych lekarzy będzie coraz więcej. Z ciekawości powiem,  

że 12 uczelni kształciło lekarzy w Polsce, teraz kształci – 27, będzie kształciło 27 uczelni. 

Także też tutaj Rektor Uniwersytetu Adama Mickiewicza potwierdził, że nic nie odbiega to  

w kształceniu w Akademiach Medycznych, bo personel wykładowcy są z górnej półki  

z Poznania i podpisują umowy z profesorami na kształcenie lekarzy. To jest dobry sygnał 

nawet dla naszego szpitala, że tutaj ta sytuacja dostępu do lekarzy, do służby zdrowia się 

poprawi. Rozgadałem się trochę, to może tutaj tylko skończę na życzeniach. Szczęśliwego 

Nowego Roku, dziękując za współpracę, dużo zdrowia dla Państwa, wysiłku, powodzenia  

w wyborach, których tu w kwietniu spróbujemy się zmierzyć z wyborami. Myślę, że Pan 

Przewodniczący, jako radny Rady Gminy Złotów wystartuje i mandat zdobędzie. Może mi się 

też uda – zobaczymy. Usiądziemy po wyborach, spróbujemy rozmawiać o współpracy  

i rozwoju powiatu złotowskiego, także tu jesteśmy nastawieni, my, jako reprezentujemy to 

porozumienie samorządowe w złotowskim, które jest takim blokiem ponadpartyjnymi  

i sprawdza się od kilku kadencji. Co widać w dobrej współpracy z wójtami, burmistrzami. 

Dużo inwestycji udało się zrobić w tej kadencji. To prawie 180 000 000 zł zainwestowane  
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w rozwój powiatu złotowskiego. To naprawdę sam powiat, jako ta jednostka samorządu, 

jakbyśmy policzyli gminy, to byłoby to grubo ponad 300 000 000, to naprawdę ta kadencja 

była taką kadencją inwestycyjną, samorządową, tego pierwszego szczebla, drugiego szczebla. 

Województwo też duże pieniądze inwestowało, także jest szansa, że będziemy tą kadencję 

mogli zamknąć i powiedzieć, że dużo udało się zrobić i życzę tego, żeby w przyszłym roku, 

2024 chociaż chcę powiedzieć, że mamy inwestycji na ponad 30 000 000 i to są umowy, mają 

zabezpieczone źródło finansowania z funduszy rządowych, także to będzie realizacja.  

Co pokaże nowy rząd? Jakie programy się pokażą na rozwój gmin i powiatów no będziemy 

obserwować. Na razie cisza w eterze jest po prostu rząd się formuje. Myślę, że te propozycje 

będą utrzymane – zarówno Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, jak i Fundusz inwestycji 

strategicznych Polski Ład dla samorządów to były naprawdę pieniądze, które pozwoliły do 

dofinansowaniem procentowym gmin, powiatów po 10, 15% to są inwestycje do 

udźwignięcia. Z dofinansowaniem 50 na 50 zaczyna się problem budżetowy gmin i powiatu, 

czy to takie realizacje będziemy w stanie realizować, ale to wszystko przed nami. Myślę, że 

trzeba zawsze mieć nadzieję, jaką ja taką mam. I ta nadzieja nieraz sprawdza, może nie do 

końca, ale ją trzeba mieć. Życzę dużo zdrowia i dobrej współpracy. Ale nie może umrzeć, bo 

jak ona już umrze, to będzie cienko. Dziękuję bardzo, jeszcze raz za współpracę. 

Julian Brewka – powiedział, ja może dwa zdania, bo ja specjalnie szeptałem tutaj Panu 

Staroście, żeby wspomniał o szpitalu, bo nie o to chodzi, żeby tutaj Państwa zanudzać, ale 

uważam, że szpital jest tak ważnym miejscem dla mieszkańców powiatu złotowskiego,  

że o nim warto jest mówić. Rzeczywiście te zainwestowane w pierwszej kolejności 6 000 000 

na rozbudowę zakładu opieki leczniczej, wymiana kotłów centralnego ogrzewania, wymiana 

agregatów prądotwórczych, centralna sterylizatornia i wiele innych urządzeń – nowych, 

kupionych to bardzo cieszy. I też musimy sobie otwarcie powiedzieć, że szpital  

z zatrudnieniem około pół tysiąca ludzi mniej więcej 500 osób jest jednym z większych 

zakładów pracy w Złotowie. I to, że on się rozwija, to to bardzo cieszy, właśnie, dlatego, żeby 

ta opieka lecznicza była na jak najwyższym poziomie. Rzeczywiście, pojawiają się czasem 

fake newsy, bo jak trudno jest się doczepić do tego, co robi zarząd powiatu, bo jest 

rzeczywiście cała masa inwestycji. No to najłatwiej po prostu uprawiać politykę jest przez 

szpital i to się niestety w ostatnim czasie pojawiało, więc wiele rzeczy można zdementować. 

Rzeczywiście, wkładamy wiele troski o to, żeby ten poziom leczenia był jak najlepszy  

i no w dużej mierze udaje się to osiągnąć, bo jest cała masa zadowolonych pacjentów i to nas 

bardzo cieszy. Obecnie. Kolejne dofinansowanie, bo zakład opieki leczniczej zostanie oddany 
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ten nowy, nowe skrzydło zostanie oddane już teraz, niebawem, za kilka dni  

w styczniu. To jest kilka sal wyposażonych dla osób, które potrzebują takiej no całodobowej 

opieki. Ale kolejne dofinansowanie w granicach 7 000 000 na przebudowę szpitalnego 

oddziału ratunkowego i wyposażenie, to też już szpital otrzymał te środki. No a planem takim, 

o którym rozmawiamy tutaj, na radzie społecznej szpitala z dyrekcją szpitala, takim dużym 

planem jest przebudowa oddziału psychiatrycznego. Marzyłoby nam się, żeby również był 

oddział psychiatrii dziecięcej, ale to wymaga naprawdę olbrzymich nakładów. Złotów 

zawsze, szpital złotowski zawsze słynął z tego leczenia psychiatrycznego w związku z tym 

mamy dobrą kadrę, obecnie świetną. Tutaj ludzie się leczą nie tylko z powiatu złotowskiego, 

ale z całej Polski, dlatego no wierzymy, że będziemy mogli tutaj otrzymamy również  

w przyszłości jakieś dofinansowanie, które pozwoli rozwinąć ten oddział. Bardzo dziękuję. 

Raz jeszcze wszystkiego dobrego. 

Ryszard Goławski – powiedział, praktycznie to też cieszyło Pana Rektora Uniwersytetu 

Adama Mickiewicza, że powiat złotowski, szpital złotowski ma oddział psychiatryczny, to 

jest jedyny szpital na północnej Wielkopolsce, który taki oddział prowadzi i też na społecznej 

Radzie tu Julian nie dopowiedział, był postawiony wniosek o to, żebyśmy zabiegali  

o utworzenie oddziału psychiatrii dziecięcej i młodzieżowej. W Polsce jest tylko kilka 

szpitali, które prowadzą taki oddział. Problem tu przede wszystkim jest lekarzy. No nie ma 

lekarzy specjalistów, psychiatrów i psychologów – psychologii dziecięcej. No, ale dyrekcja 

stara się tu mamy pewne plany i dyrektor ma pewne propozycje, czekamy tak szczerze 

mówiąc na uruchomienie krajowego planu odbudowy. Tam się pokażą pieniądze właśnie na 

takie oddziały. Wstępnie mówimy o kwocie przebudowy i rozbudowy o kwocie około 

20 000 000. Tyle, by kosztowało powiat i szpital, żeby ten oddział doprowadzić do takiego 

stanu, żeby spokojnie można było go rozwijać i uruchomić też ten oddział dziecięcy. Dyrektor 

tu pracuje nad lekarzami, żeby gdzieś jednak dorobić się lekarzy tej dziecięcej psychiatrii i to 

jest przed nami. Ja myślę, że jeżeli się uda a no położniczy, to już jest cała historia, aby się 

tylko dzieci rodziły, to jest nasza wspólna sprawa, ale ta psychiatria, ta psychiatra, to jest 

bardzo ważny element rozwoju. Oddział położniczo – ginekologiczny w tej chwili jest  

w remoncie. Przetarg wygrała firma, jest podpisana umowa na przełomie kwietnia, maja 

będzie remont skończony, no i oddział ma funkcjonować. No, ale o tym położnictwie to już 

jest dużo dyskusji, wiele szpitali w regionie, oddziały zamyka w związku z tym, że porodów 

jest niewiele. Było w tym roku 170 porodów. Żeby oddział funkcjonować, tak jak to mówię, 

ekonomia powinno być minimum 400, 400 porodów. No, ale na służbie zdrowia się nie 
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zarabia, no to do tego trzeba dołożyć około 2 000 000 zł. Póki, co też patrzymy na to, żeby 

szpital no nie wchodził w zadłużenie. No, ale jak to na mediach społecznościowych – nie 

wszystko opiera się o pieniądze. Ale tam nie wierzę, żeby lekarze chcieli pracować, jako 

wolontariusze. Każdy, jeżeli pracuje, chce niemałe pieniądze. No, ale tutaj jest taka sytuacja, 

może powiem optymistyczna – jest sprzyjająca. Jeżeli w szpitalach w Człuchowie już nie ma 

oddziału, no Piła jeszcze funkcjonuje, zamykają oddziały położnicze. To trzeba go otwierać, 

to trzeba go otwierać, bo no niestety myślę, że po takim remoncie znajdzie się dobry 

ordynator. No pielęgniarki, położne, to mamy przygotowane, także ten personel medyczny 

jest bardzo ważny i myślę, że na nowo wyremontowany oddział z nowoczesnym sprzętem 

ludzie się znajdą i będzie on funkcjonował nie tylko dla matek z powiatu złotowskiego, ale  

i szerzej. Bo tak jak mówiłem, jeżeli zamykane są w szpitalach oddziały położnicze, to trzeba 

go rozwijać, bo to jest szansa. Tak mówi też i sfera biznesowa. Ktoś coś zamyka, to ten 

następny musi to otwierać, bo luki w takim temacie być nie powinno. 

Jakby były jakieś pytania. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Staroście i Przewodniczącemu. Proszę 

bardzo koleżanki i koledzy radni, proszę bardzo. Proszę Pan Wójt. 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, zacznę od spraw merytorycznych, bo pewnie to 

interesuje najbardziej tych, którzy nas oglądają. Rzeczywiście, w ostatnim czasie cały szereg 

inwestycji. Można powiedzieć, że przeplatały się te inwestycje pomiędzy naszymi środkami 

czy naszymi działaniami, a działaniami Starostwa, bo przypomnę chociażby ścieżkę 

rowerową na Dzierzążenku. Nasza inwestycja kończyła się nieco wcześniej.  

Z rozmowy z Panem Dyrektorem wynikało, że będzie musiał dorobić kawałek brakującej 

ścieżki. Po przetargu udało nam się zaoszczędzić trochę pieniędzy. W związku z tym 

wykonaliśmy dokumentację techniczną i we własnym zakresie ten brakujący odcinek 

dobudujemy. Podobnie w Świętej, też już tak profilaktycznie, kiedy pojawiła się możliwość 

otrzymania dofinansowania z programu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, do 

których należymy, wpisaliśmy również tam te ścieżki. Z uwagi na to, że były takie postulaty 

mieszkańców. W tej chwili to zadanie jest w trakcie realizacji, w związku z tym środki, które 

mieliśmy zaplanowane w strategii, przepisaliśmy na ścieżkę do Zalesia i tam w tej chwili 

jesteśmy na etapie wykonywania dokumentacji technicznej, na odcinku pomiędzy Zawilcami, 

a miastem, a chodnikiem do nadleśnictwa po to, żeby uniknąć takiej sytuacji, jaką mieliśmy 

właśnie w Stawnicy, gdzie no po długim odcinku ścieżki i mieszkańcy byli pozbawieni 

możliwości kontynuacji jazdy i dochodziło do niebezpiecznych sytuacji. A co więcej, budowa 
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ścieżki do Zalesia od Zawilców, no mieszkańcom Zawilców nic nie daje. Bo jednak główny 

ciężar tej aktywności jest w stronę miasta, w związku z tym mamy nadzieję, że uda się uda się 

to zrobić. No mam nadzieję, że te pieniądze uda się pozyskać i na takiej zasadzie, kto 

pierwszy pozyska, ten po prostu robi nie patrząc na to, czyja droga jest, czyja ścieżka. Bo 

dobrze wiemy, że mieszkańcy tak do końca nie rozróżniają tych kategorii dróg i są 

niezadowoleni z pewnych rozwiązań. Także ja też dziękuję za cały szereg inwestycji, które 

udało się sprowadzić na teren Gminy Złotów, bo sporo działo się w ostatnim czasie, właśnie 

na drogach, które są powiatowymi, a są w granicach Gminy Złotów, ale to też nawet nie 

zawsze chodzi o jakąś kreskę na mapie, bo głównie chodzi o to też o wygodę mieszkańców  

w zakresie dostępu czy właśnie do dojazdu do Czajcza dla tej północnej części. Czy w stronę 

Górki, jakiekolwiek, Łobżenica planowana w Rudnej, jeżeli chodzi o odcinek w Rudnej, to są 

nasze obrzeża gminy, które stanowią pewne tranzyty, ale też no jakby są wzmocnieniem 

gospodarczym, bo dobra droga zawsze ułatwia potencjalne inwestorom rozwinięcie jakiejś 

działalności. Także udało się nam to wszystko zrobić. Dzisiaj, jak wiem również Starostwo 

ma sesję, także, jeżeli mogę, to prosiłbym też o przekazanie podziękowań dla pozostałych 

Radnych Powiatu Złotowskiego, bo przecież dobrze wiemy, że jakiekolwiek decyzje są 

podejmowane w formie uchwał i tutaj no była przychylność pozostałych radnych. Również 

tak, za to bardzo serdecznie dziękujemy i życzymy, życzymy wszystkiego dobrego w nowym 

roku. I oczywiście przed nami jest też kampania wyborcza, która będzie niosła za sobą wiele 

negatywnych pewnie zjawisk, ale mam nadzieję, że to, co zostało zrobione, będzie 

dostrzeżone przez mieszkańców i nasze przyszłe plany, które mamy również. Wszyscy 

jesteśmy niepewni, co do nowych źródeł finansowania. Dzisiaj o tym też rozmawialiśmy, za 

chwilę będziemy podejmowali decyzję w sprawie budżetu przyszłorocznego, ale mamy 

świadomość, że on nie do końca może być zrealizowany w 100%. Mamy nadzieję, że będzie 

więcej zrobione, a być może będą jakieś przesunięcia wynikające z naborów, których bardzo 

oczekujemy. Także wszystkie siły i środki na pokład, żeby poprawić ten los naszych 

mieszkańców. Natomiast no ta współpraca, jeżeli mówimy o ocenie, była bardzo dobra  

i jeszcze raz serdecznie za to dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, bardzo Panu Wójtowi. Proszę bardzo kolega radny Tadeusz 

Brzeziński. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, o dziękuję ja również już, bo zostały te dwie inwestycje, 

na moim, dajmy na to terenie i tak będzie tutaj wspomniane. Więc chciałem również za nie 

podziękować i wspomnieć tutaj, no, że to też był ważny odcinek od strony Józefowa do 
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Kiełpina, bo no te pobocza czy te dolewki są takie, jakie są, ale naprawdę one zmieniają już, 

jakość jazdy, nie wjeżdża się na pobocza, w dziury jakieś, tylko można normalnie na tym 

asfalcie jeździć. Choć mówmy te zawsze stojące przy tym drzewa rażą i tu właśnie nie wiem, 

w uwagach może tam do tych inwestycji, no tam jest na jednym odcinku prawie drzewo 

wkomponowane w tą ścieżkę. No i ja już zawsze zwracam na to uwagę i no nie wiem, może 

jak mantrę, ale będę to powtarzał, bo to jest bezpośrednie zagrożenie, kolejne na naszych 

drogach, gdzie tych drzew jest bardzo wiele, w świetle, po prostu w świetle jezdni. Ale no 

dziękujemy bardzo za to, co jest i czekamy na więcej o tym chodniku, z kolei w Radawnicy, 

no bardzo długo oczekiwanym, bo to jest już naście lat, chyba jak tam dobrze pamiętam i no 

fajnie, że on jest. Jest to, co prawda połowa, będziemy gdzieś tam dalej, no wspominać o tym, 

żeby myślę, dalej, jako to jest nieskończona inwestycja i w najbliższym czasie gdzieś tam, to 

w jedną i w drugą stronę zresztą będzie zrealizowane i tam właśnie było, nie wiem, czy  

w tych też w uwagach tam nie wiem, te słupy, no ja wiem od mieszkańców, że były tam 

jakieś rozmowy, że one tam po prostu w tym chodniku są i tam coś będzie też w tym kierunku 

realizowane. Także, dziękuję, bardzo liczymy na dalsze, a Państwu również wszystkiego 

dobrego w tym nadchodzącym, przyszłym roku jako samorządowcy i w życiu prywatnym. 

Dziękuję.[Julian Brewka]: Tadeusz. Jeśli chodzi o słupy, to zostało to zgłoszone. 

Julian Brewka – powiedział, do Enei, ale no reakcja jest oczywiście taka odłożona w czasie, 

w związku z tym my będziemy oczekiwać. Podobna sytuacja jest z drzewami. Regionalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska. Mamy złożonych już teraz, nie pamiętam, ile, ale w którymś 

momencie pan dyrektor mówił, że było chyba 50 czy ileś drzew, które zgłaszaliśmy do 

wycięcia i to wszystko po prostu jest w zawieszeniu. W związku z tym wszyscy mamy 

świadomość, że no tych drzew powinno być mniej, jeśli chodzi oczywiście przy drogach, one 

powinny być w lesie, w innym miejscu, ja zawsze mówiłem, że tam powinny rosnąć 

żywopłoty, że jak ktoś wyleci z drogi, to się po prostu podrapie i nic takiego się nie stanie. 

No, ale jest jak jest tutaj trudno, to trudno to zmienić. Na pewno my nie jesteśmy w stanie 

tego zmienić. Jeśli chodzi o tą drugą część, to nie ukrywam, że też i ja, i Pan Wójt, zresztą 

nawet kiedyś byłem świadkiem takiej rozmowy: mieszkańcy Radawnicy, wiemy, kto 

dokładnie no, no często wydzwania, jeśli chodzi o tą drugą część tam, wyjazd na Kamień. 

Tam jest troszeczkę skomplikowana sytuacja, bo my nie mamy tam miejsca w pasie 

drogowym, żeby zrobić tak samo, jak tutaj zrobiliśmy, żeby taki chodnik położyć i tam nie da 

się bez projektu, bez planu, bez wycinania drzew, bez przekładania słupów, także to to jest 

naprawdę poważna sprawa. I o ile tutaj, jeśli chodzi o tą ścieżkę ze Stawnicy, no to idzie tutaj, 
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przy lesie, przy drodze, tam było miejsce czy nawet ten kawałek, właśnie  

w Radawnicy, do sklepu, tam mogliśmy to zrobić. Natomiast, jeśli chodzi o tę drugą część, 

tam po prostu na pewno będzie to odłożone w czasie. Myślę, że po nowym roku to już tam 

rozmawialiśmy. Skupimy się na tym, żeby po prostu projekt zlecić, wykonanie projektu,  

a wtedy dopiero będziemy to planować na przyszłość. 

Ryszard Goławski – powiedział, odnośnie tego dalszego etapu ścieżki w Radawnicy, to pan 

dyrektor już tutaj został zobligowany do przygotowań dokumentacji. Bo tam bez 

dokumentacji się nie uda tego zrobić. Tam po prostu musi być przygotowana dokumentacja, 

która, no także, jeżeli będzie wycinka, to także to się, ale to się już dzieje, to się dzieje. Także 

dokumentacja, dokumentacja przede wszystkim musi być skończona, żeby  

w ogóle zacząć myśleć o realizacji tego zadania. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję. Koleżanka Adriana. 

Adriana Opłatek – powiedziała, no jest to właśnie okres świąteczny, noworoczny. Każdy 

sobie składa życzenia, ja również Państwu chciałabym złożyć wszystkiego dobrego, 

najlepszego, oczywiście, podziękować za tą współpracę. No dla mnie najbardziej 

wyczekiwana ta ścieżka. Troszkę żałuję, że na koniec mojej kadencji, ale ważne, że jest i to 

duża zasługa tutaj, dzięki właśnie współpracy z powiatem, tutaj bardzo duże podziękowania 

dla kolegi radnego, jako wspólnego mieszkańca kiedyś i dzisiaj też o nas pamięta. Bardzo 

dziękuję Julek, że nas wspierasz, bo dużo właśnie tych przedsięwzięć się dzieje dzięki Tobie. 

No tak, ogólnie na dzisiaj bardzo duże podziękowania i życzę wszystkiego dobrego. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Kolega radny Andrzej Białczyk. 

Andrzej Białczyk – powiedział, chciałbym się też dołączyć do tych podziękowań. Chciałbym 

podziękować za tutaj Panu Staroście, Panu Przewodniczącemu Julkowi, że też udało się w tej 

mojej kadencji dwie inwestycje zrealizować w Świętej. Myślę, że ten chodnik jeszcze będzie 

dokończony, przy tych światłach, ale za tą drugą inwestycję, która będzie – już się dzieje, bo 

już drzewa zaczynają wycinać, także będzie się działa, to także mieszkańcy już z góry 

dziękują za tą inwestycję, że z nowego osiedla będą mogli bezpiecznie dzieciaczki sobie do 

szkoły tam przechodzić. Także jeszcze raz dziękuję i życzę szczęśliwego nowego roku i życzę 

dalszej współpracy. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa.. 

Ryszard Goławski – powiedział, z ciekawości dopowiem – odnośnie tej ścieżki, bo tam 
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będzie podpisany aneks odnośnie terminów zakończenia tej inwestycji. A chcę 

poinformować, że pieniądze na tą ścieżkę już na konto do powiatu wpłynęły, bo one musiały 

wpłynąć do końca roku, żeby można było podpisać aneks na terminowość, ale pieniądze już 

wpłynęły. Na tą inwestycję zabezpieczone jest także skarbnik się cieszy, że pieniądze leżą na 

kupce, także być możemy już inwestora, raczej wykonawcę, jak będzie potrzebował wesprzeć 

finansowo, ale póki co sobie radzi, także chciałem powiedzieć, że właśnie to już finansowo 

jest. Jest załatwione. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, chwilę jeszcze ja. Wszyscy tutaj, Drodzy Państwo, Panie 

Starosto, Panie Przewodniczący, ja również, no tutaj podziękować, serdecznie, wiadomo,  

no i też w imieniu koleżanek, kolegów radnych, jak i we własnym. Bo i też, Drodzy Państwo, 

wiele razy tutaj została przywołana współpraca, współpraca no niestety tak, tak dzięki tej 

dobrej, wyróżniającej się współpracy można wiele osiągnąć i też osiągnęliśmy nie tylko przy 

współpracy, wspólnych inwestycji, ale też dzięki staraniom tutaj kolegów radnych, jak  

i Staroście w pozyskaniu środków zewnętrznych jak tutaj Starosta przywołał 180 000 000 

samych inwestycji, jednak to zostało na terenie powiatu, a i też gminy Złotów, a to powiat na 

to, czy no powiat nasz w większej lub mniejszej mierze skorzystamy z tych czy innych tam 

przez dróg, czy nawet ze szpitala, szkół, szpitali wszyscy wspólnie korzystamy i to tylko no 

dzięki wzorowej współpracy i staraniom kolegów. Staroście i wszystkich. No nie wiem, kto, 

jaki ma udział tam z rady powiatu, ale te pieniądze zostały tutaj na ten teren pozyskane.  

No i cóż, też na moim sołectwie, bo teraz się wypowiem troszeczkę, jako sołtys, no długo 

oczekiwana inwestycja może nie w całości, ale już drugi etap został zakończony. Panie 

Starosto jesteśmy z tego niezmiernie zadowoleni, bo jakość tej drogi wiadomo, jaka była,  

a jaka jest teraz, to nie jest, która służy nie tylko mieszkańcom Skica, ale też i wszystkim, 

którzy uczęszczają tą drogą. Przede wszystkim bezpieczeństwo, za co serdecznie chciałem 

podziękować i myślę, że podzielone, podzielona ta inwestycja na etapy dojdzie do skutku  

i będzie w całości zrealizowana. Bo teraz został środek, bo taką piętą achillesową jest ten 

środek. Sam Starosta się śmieje, bo na zebraniach na niejedny zebraniu wiejskim było już 

wspomniane no, dlaczego akurat w Skicu? Dlaczego w Kleszczynie? Ale dlaczego od tej 

strony, a nie od tej strony? No gdzieś musi być początek tłumaczę i gdzieś koniec, nie?  

No i myślę, że ta inwestycja zostanie zakończona. Drodzy Państwo, w związku z tym, iż 

kończy się ten rok, wiele udało się zrealizować. Życzę Państwu, myślę, że przekażecie też 

kolegom, koleżankom radnym najserdeczniejsze życzenia, dużo zdrowia przede wszystkim  

i wytrwałości, nowych pomysłów, nowych planów, a wiem, że macie mnóstwo tych planów, 
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związanych również z naszą gminą i wiele, wiele inwestycji w przyszłym roku na terenie 

również naszej gminy. Dziękuję bardzo, dużo zdrowia przede wszystkim. No ja chciałem 

tutaj, ja nie chciałem tutaj zabierać głosu jak kolega Tadeusz, że tam gdzieś mu drzewo 

przeszkadza, u mnie się chodnik zapadł, nie? Przy tej drodze, dzięki, że nowa droga to ten 

stary chodnik się zapadł, ale mam obiecane od dyrektora, że naprawią to. No coś, co się 

zaczyna, trzeba skończyć, a praca tych prawdziwych facet, prawdziwych facetów poznaje się, 

po czym nie po tym, jak zaczynają, a jak kończą. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

 

godz. 1014 – Starosta Złotowski Ryszard Goławski oraz Przewodniczący Rady Powiatu 

Złotowskiego Julian Brewka opuszczają obrady sesji 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji porządku obrad. 

Skończyliśmy na pkt 4, przechodzimy do punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

Złotów. Informacja przed Państwem. Proszę, bardzo otwieram dyskusję, kto z Państwa 

chciałby zabrać głos? Jakieś niejasności i nieścisłości w tej kwestii? Nie ma. Dziękuję, 

zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 6 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki.  

Najpierw musimy się zająć autopoprawkami. Otwieram dyskusję, czy są jakieś pytania?  

 

Dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, 

kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu 
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uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok. W głosowaniu 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok  

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok z uwzględnieniem wcześniej 

przyjętych autopoprawek i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.636.2023 

Uchwała Nr LXV.636.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 

rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 7 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2030 radni otrzymali  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2023 – 2030. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2023 – 2030 z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.637.2023 

Uchwała Nr LXV.637.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2030 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 8 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2024 – 2030 radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, otwieram dyskusję. Może Pani Skarbnik te autopoprawki 

troszeczkę tutaj komentarza jakiegoś? 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, autopoprawki dotyczące Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wynikają tak jakby z autopoprawek do uchwały budżetowej. 

I tutaj w większości dotyczą wprowadzenia zmian w przedsięwzięciach ujętych w WPF-ie.  

Ja będę mówiła tak krótko jeszcze przy omawianiu budżetu, no głównie wynika to z tego, że 

nie zostały zakończone w tym roku zadania inwestycyjne i trzeba było po prostu część kosztów 

przenieść na przyszły rok, więc z uwagi na to są te zmiany. 

 

Radni uwag nie wnieśli. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, poddał pod głosowanie 

autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia 

autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2024 – 2030.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030 wraz  

z wcześniej przyjętymi autopoprawkami i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział  

14 radnych –  

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.638.2023 

Uchwała Nr LXV.638.2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Złotów na lata 2024 – 2030 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok radni otrzymali w materiałach na 

sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 9 rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 yyy 4. Przepraszam, Drodzy 

Państwo projekt uchwały, budżet został wydany z zarządzeniem nr 135 z 2023 roku Wójta 

Gminy Złotów z dnia 14 listopada. Wszyscy radni otrzymali ten projekt uchwały, jak również 

został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zaopiniowania. Przechodzimy 

teraz, myślę, że każdy się zapoznał z tym projektem budżetu, przechodzimy do całej procedury 

uchwalania budżetu, a mianowicie najpierw musimy omówić projekt uchwały budżetowej.  

W tym punkcie oddam głos tutaj, Pani Skarbnik, tak? 

1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, tak jak już Pan Przewodniczący powiedział- 

Wójt Gminy Złotów sporządził i przedłożył projekt uchwały budżetowej na 2024 rok Radzie 

Gminy Złotów oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu w celu zaopiniowania. 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 8 grudnia wydał pozytywną 

opinię o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. Wójt Gminy Złotów wprowadził 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej, które przedłożył Radzie Gminy. Autopoprawki 

dotyczyły w szczególności właśnie tego, o czym mówiłam przy, przy WPF-ie zwiększenia 

planu wydatków inwestycyjnych z przeznaczeniem na zadania, które nie zostały zakończone  

w 2023 roku. Dotyczy to przebudowy drogi gminnej w zakresie budowy chodnika w 

Dzierzążenku, budowy trybun dla kibiców przy boisku sportowym w Skicu. Przebudowy drogi 

w Dzierzążenku, budowy drogi w miejscowości Wielatowo. Na łączną kwotę 445 903 zł oraz 

zmniejszenia planu wydatków na budowę drogi w Międzybłociu w kwocie 421 050 zł oraz 

równania dróg gminnych 24 853 zł. Po uwzględnieniu autopoprawek, prognozowane dochody 

w 2024 roku wyniosą 68 653 352 zł. Planowane wydatki wyniosą 69 363 352 zł. Po takich 

wysokościach, przy takich wysokościach prognozowanych dochodów i planowanych 

wydatków deficyt budżetu wyniesie 710 000. Deficyt zostanie sfinansowany przychodami  

z tytułu pożyczek i kredytów krajowych. Przychody zostały zaplanowane w wysokości 

2 530 000 i rozchody w wysokości 1 820 000. 

Dochody bieżące w kwocie 49 297 053 zł stanowią 71,81% ogólnej kwoty dochodów, 

natomiast dochody majątkowe z kwotą ponad 19 000 000 stanowią 28%. Dochody majątkowe 

zaplanowane na przyszły rok to w większości środki pochodzące z Rządowego Funduszu 

Polski Ład i jest to kwota 18 128 000, a także 857 000 z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. Prawie 62% dochodów bieżących stanowią subwencję i dotacje z budżetu państwa, 

które łącznie prognozowane są na przyszły rok w wysokości ponad 30 000 000.  
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Subwencje w kwocie 23 503 000 i dotacje 6 850 000. Na dochody bieżące składają się również 

dochody własne w kwocie 18 943 000. W strukturze dochodów własnych największy udział 

mają podatki i opłaty, które stanowią ponad 56% udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i prawnych to 38% dochodów własnych, pozostałe dochody to niecałe 5%. 

Wydatki bieżące w kwocie 47 687 355 zł stanowią 68,75% ogólnej kwoty wydatków. 

Natomiast wydatki majątkowe z kwotą 21 675 996 zł stanowią 31,25%. Wydatki majątkowe  

w wysokości 18 986 000, analogicznie jak dochody majątkowe, będą sfinansowane ze środków 

pochodzących z Rządowego Funduszu Polski Ład oraz Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. Prognozowane dochody bieżące są wyższe od planowanych wydatków bieżących  

o 1 609 000, a zatem spełniony został wymóg wynikający z przepisu art. 242 ustawy  

o finansach publicznych. W ramach planowanych wydatków bieżących 51,74% 

przeznaczonych zostanie na wynagrodzenia i składki od nich naliczane. 24,32% na wydatki 

związane z realizacją zadań statutowych. Ponad 15% na świadczenia na rzecz osób fizycznych. 

7,86% na dotacje na zadania bieżące i niecały 1% na obsługę długu, czyli na zapłatę odsetek od 

zaciągniętych kredytów. Na wydatki bieżące objęte Funduszem sołeckim w przyszłym roku 

przeznaczymy 442 000. Do realizacji w 2024 roku zostało wybranych 39 zadań 

inwestycyjnych. Szczegółowy wykaz zadań inwestycyjnych zawiera załącznik nr 2  

a do uchwały Rady Gminy w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok. Największy udział  

w ogólnej kwocie wydatków majątkowych będą miały inwestycje dotyczące budowy dróg – 

będzie to ponad 74% wydatków majątkowych, a także budowy i przebudowy sal wiejskich oraz 

obiektów sportowych. Na wydatki majątkowe objęte funduszem sołeckim w przyszłym roku 

przeznaczymy 465 000. Łącznie z wydatkami bieżącymi- planowane zadania z funduszu 

sołeckiego ustalono na kwotę 908 000. Planowane przychody w 2024 roku wyniosą 2 530 000, 

z tego 2 000 300 to przychody z tytułu planowanego do zaciągnięcia kredytu, a 230 000 to 

spłata planowanej do udzielenia pożyczki. Rozchody planowane na 2024 rok obejmują spłaty 

rat kapitałowych, kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych i będzie to kwota 1 000 590,  

a także pożyczkę planowaną do udzielenia w 2024 roku w wysokości 230 000. 

Planowany dług gminy na koniec 2024 roku wg prognozy wyniesie 5 190 000 i stanowił będzie 

7,56% prognozowanych na ten rok dochodów. Na pokrycie wydatków związanych z obsługą 

długu zaplanowana została na przyszły rok kwota 450 000. Z uwagi na zaciągnięcie w 2023 

roku kredytów w niższej wysokości niż planowano, bo planowaliśmy 5 000 270, a zaciągnięty 

został kredyt w wysokości 1,5 mln. Dzisiaj właściwie zostanie zaciągnięty. Koszty obsługi, 

zadłużenia będą niższe, tak mniej więcej o około 200 000 na przyszły rok. Już pomijając,  

że w kolejnych latach również, ale przyszły rok będą niższe o 200 000. To wszystko, dziękuję. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Proszę bardzo, Drodzy 

Państwo, wysłuchaliśmy tutaj wstęp tak pokrótce projektu budżetu przygotowanego, projektu 

uchwały budżetowej na bazie tego zarządzenia, projektu uchwały budżetowej Komisje zajęły 

się przygotowaniem opinii.  

2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

Sławomir Czyżyk – powiedział, teraz przechodzimy, do, aby tutaj poszczególni 

Przewodniczący, poszczególnych Komisji przedstawiły opinie o przedstawionym budżecie. 

Proszę bardzo jako pierwszych weźmiemy, zaraz tutaj, kogo mamy. Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury proszę bardzo kolega 

radny Jan Bulawa. 

Jan Bulawa – powiedział, dziękuję. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy Złotów. Opinia o projekcie budżetu gminy 

na 2024 rok. Komisja rozwoju gospodarczego, budżetu, spraw mieszkaniowych, oświaty  

i kultury w składzie Jan Bulawa – przewodniczący, Alicja Szewczyk – zastępca, Adam 

Tomaszewski – członek, Teresa Pawłowska – członek, Alicja Bulawa – członek,  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Złotów projekcie budżetu na 2024 rok, wyraża opinię –

pozytywną. Uzasadnienie: Przedłożony projekt budżetu gminy Złotów został opracowany 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych, a także uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej. Jak również w oparciu o przedstawiony projekt 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2030. Zaplanowane dochody budżetu gminy  

i wydatki zostały sklasyfikowane z uwzględnieniem właściwych działów, rozdziałów  

i paragrafów. W ocenie komisji przedstawiony projekt uchwały budżetowej na 2024 rok 

zawiera szczegółową analizę prognozowanych dochodów, jak również wydatków gminy  

z jednoczesnym ich opisem. Zadanie ujęte w projekcie budżetu gminy są uzasadnione, a tym 

samym niezbędne do prawidłowego jej funkcjonowania. Jednocześnie, służą zaspokojeniu 

potrzeb mieszkańców gminy. W budżecie zaplanowano szereg ważnych inwestycji dla 

mieszkańców gminy, które mają poprawić warunki ich życia. Komisja nie stwierdziła 

uchybień w konstrukcji budżetu i metodologii jego prognozowania. Członkowie komisji 

uznają, że projekt budżetu na 2024 rok, opracowany i przedstawiony przez Wójta Gminy 

Złotów jest prawidłowy, a zawarte w nim prognozy są realne i możliwe do wykonania. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu. Proszę bardzo, teraz 
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mamy tutaj najbliżej szefową komisji rewizyjnej Rady Gminy Złotów. Proszę, bardzo, oddaję 

głos. 

Ewa Mreła – powiedziała, opinia o projekcie budżetu na 2024 rok Komisja Rewizyjna Rady 

Gminy Złotów w składzie Ewa Mreła, Adrianna Opłatek, Andrzej Białczyk, Tomasz Kędzia, 

Adam Sulima. O przedłożonym przez Wójta projekcie budżetu gminy Złotów na 2024 rok 

wyraża opinię pozytywną. Projekt budżetu gminy Złotów został opracowany zgodnie  

z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej. W dniu 15 listopada 2023 roku, zgodnie z art. 238. ust.1 ustawy  

o finansach publicznych Wójt Gminy Złotów przedłożył projekt uchwały budżetowej 

zarządzeniem nr 135.2023 z dnia 14 listopada 2023 roku, natomiast zarządzeniem nr 134. 

2023 z dnia 14 listopada 2023 roku przedłożył projekt uchwały wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Złotów na lata 2024 – 2030. Zaplanowane wydatki i dochody zostały 

sklasyfikowane z uwzględnieniem właściwych działów, rozdziałów i paragrafów. W ocenie 

komisji przedstawiony projekt budżetu został opracowane na podstawie zebranych informacji 

i jest wynikiem dokładnie sporządzonej i możliwie bezpiecznej prognozy źródeł dochodów. 

Metodologia prognozowania została przyjęta prawidłowo. W projekcie budżetu przyjęto do 

realizacji plan zadań inwestycyjnych oraz plan przedsięwzięć ujętych w wieloletniej 

prognozie finansowej. Wszystkie zadania ujęte w projekcie budżetu gminy są jak najbardziej 

uzasadnione, niezbędne do prawidłowego funkcjonowania gminy oraz służą zaspokajaniu 

potrzeb mieszkańców gminy. Wydatki te zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach 

komisji stałych rad gminy Złotów i zaakceptowane przez Radę Gminy Złotów. Po wykonaniu 

szczegółowej analizy projektu budżetu na 2024 rok komisja nie stwierdziła uchybień  

w konstrukcji budżetu i metodologii prognozowania. Członkowie komisji uznają, że projekt 

budżetu gminy na 2024 rok w wersji opracowanej przez Wójta Gminy Złotów jest 

prawidłowy i możliwy do zrealizowania oraz jest kompromisem pomiędzy potrzebami 

mieszkańców a możliwościami finansowymi gminy. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo koleżance, przechodzimy teraz do opinii 

komisji rolnictwa, leśnictwa, ochrony środowiska i zdrowia. Proszę bardzo kolegę radny Jan 

Hammacher. 

Jan Hammacher – powiedział, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Zdrowia Rady Gminy Złotów w składzie: Jan Hammacher, Jacek Januszewski, Tadeusz 

Brzeziński, Jan Bulawa i Bartłomiej Batko. Członkowie komisji przeanalizowali, 

przeanalizowali przedstawiony projekt budżetu gminy na 2024 rok oraz projekt wieloletniej 
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prognozy finansowej na lata 2024- 2030. Komisja stwierdza, iż projekt budżetu został 

opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu 

prac nad projektem uchwały budżetowej. Po dyskusji członkowie komisji uznają, że 

przedstawiony przez wójta projekt budżetu jest prawidłowo skonstruowany i możliwy do 

zrealizowania. Członkowie komisji wyrażają pozytywną opinię o przedstawionym projekcie 

budżetu na 2024 rok. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu i ostatnia Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy kolega Bartłomiej Batko proszę bardzo. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak jest. Komisja skarg, wniosków i petycji Rady Gminy 

Złotów w składzie Bartłomiej Batko- przewodniczący, Jacek Januszewski – zastępca 

przewodniczącego i Alicja Bulawa – członek. Opinia o projekcie budżetu na rok 2024. 

Członkowie Komisji przeanalizowali przedstawiony projekt budżetu gminy na 2024 rok oraz 

projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Złotów na lata 24 – 30. Komisja 

stwierdza, iż projekt budżetu został opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych  

i uchwałą Rady Gminy, uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej. Członkowie Komisji wyrażają pozytywną opinię o przedstawionym projekcie 

budżetu na 2024 rok. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu. Drodzy Państwo, 

wysłuchaliśmy opinie są jak najbardziej pozytywne wszystkich członków, wszystkich Komisji, 

jaki i wszystkich członków rady 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Sławomir Czyżyk – powiedział, na bazie tego projektu uchwały budżetowej, która została 

przesłana do Regionalnej Izby Obrachunkowej, również nadeszła opinia z Rio. Nie wiem, czy 

ją czytać w całości? Opinia jest też pozytywną opinią. W związku z tym, Drodzy Państwo, 

przecież każdy jest w posiadaniu tej opinii. Tak, dobrze. No i teraz mamy kolejny podpunkt.  

4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji 

i radnych 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo daję głos Panu Wójtowi. 

Piotr Lach – powiedział, oczywiście, budżet w swoim kształcie w zasadzie składa się 

wyłącznie z wniosków i postulatów mieszkańców. Staramy się tak dobierać zadania, żeby te 
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najbardziej pilne potrzeby mieszkańców były realizowane – także zgłaszane przez 

mieszkańców te potrzeby w czasie zebrań wiejskich i innych spotkań, no stanowią główną, 

główną taką linię napędową do tworzenia budżetu. Natomiast oczywiście w związku z tym,  

że te opinie o budżecie były pozytywne, pozostaje mi podziękować za przychylne podejście 

do przedstawionych propozycji. Zdajemy sobie sprawę, że jest to punkt wyjścia do realizacji 

zadań w przyszłym roku, czeka nas na pewno wiele zmian. I dziękuję za okazywaną przez 

Państwa wyrozumiałość w zakresie kształtowania budżetu w 2023 i liczę na to, że ta 

współpraca będzie możliwa również, jeżeli chodzi o realizację budżetu w 2024 roku. Także 

dziękuję za pozytywne opinie.  

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Drodzy Państwo i teraz 

przechodzimy do dyskusji nad wniesionymi poprawkami. Przegłosowanie stwierdzam, jeśli 

jako takich poprawek ze strony rady tutaj nie było, ale wpłynęły 2 autopoprawki jeszcze do 

nieuchwalonego budżetu. Więc najpierw musimy się zająć tymi autopoprawkami. Pewnie 

Państwo się zapoznali z nimi, czy w związku z tym otwieram dyskusję, czy są jakieś pytania  

w związku z tymi autopoprawkami? 

Pytań nie było 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, że nie ma pytań, poddaję pod głosowanie 

najpierw przedstawione autopoprawki nr 1. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Zamykam głosowanie. Stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 14 radnych, wszyscy radni 

byli za przyjęciem przedstawionych autopoprawek. 

W związku z tym stwierdzam, iż autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie i teraz mamy 

jeszcze tutaj autopoprawki, które dotarły tuż, tuż przed sesją. Autopoprawki o nr 2. Są pytania? 

W związku z tym, że nie ma pytań, poddaję przedstawione autopoprawki pod głosowanie. Kto 

jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

Dziękuję, zamykam głosowanie. Stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 14 radnych, 

wszyscy radni byli za przyjęciem przedstawionych autopoprawek. Stwierdzam, iż 

autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok. Z wcześniej z uwzględnieniem wcześniej 
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głosowanych autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.639.2023 

Uchwała Nr LXV.639.2023 w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok stanowi załącznik  

nr 8 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Złotów w obrębie wsi Blękwit radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie  

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. 
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 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w obrębie wsi Blękwit 

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.640.2023 

Uchwała Nr LXV.640.2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Złotów w obrębie wsi Blękwit stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej, 

działki zabudowanej nr 239/8, obręb Nowy Dwór, stanowiącej własność Gminy Złotów radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej, działki zabudowanej nr 239/8, obręb 

Nowy Dwór, stanowiącej własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.641.2023 
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Uchwała Nr LXV.641.2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 

gruntowej, działki zabudowanej nr 239/8, obręb Nowy Dwór, stanowiącej własność Gminy 

Złotów stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej  

dz. nr 517/2, obręb Radawnica, stanowiącej własność Gminy Złotów radni otrzymali  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej dz. nr 517/2, obręb Radawnica, 

stanowiącej własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.642.2023 

Uchwała Nr LXV.642.2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 

gruntowej dz. nr 517/2, obręb Radawnica, stanowiącej własność Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

zabudowanej dz. nr 747/18, obręb Święta, stanowiącej własność Gminy Złotów radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej dz. nr 747/18, obręb Święta, 

stanowiącej własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział  

14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.643.2023 

Uchwała Nr LXV.643.2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej zabudowanej dz. nr 747/18, obręb Święta, stanowiącej własność Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli dokonania zamiany części nieruchomości 

gruntowych, położonych w miejscowości Nowiny, obręb Dzierzążenko, gmina Złotów,  

dz. nr 422/4, stanowiącej własność Gminy Złotów na dz. nr 421/25, stanowiącą własność 

osoby prawnej radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

woli dokonania zamiany części nieruchomości gruntowych, położonych w miejscowości 

Nowiny, obręb Dzierzążenko, gmina Złotów, dz. nr 422/4, stanowiącej własność Gminy 

Złotów na dz. nr 421/25, stanowiącą własność osoby prawnej i poddał pod głosowanie,  

w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.644.2023 

Uchwała Nr LXV.644.2023 w sprawie wyrażenia woli dokonania zamiany części 

nieruchomości gruntowych, położonych w miejscowości Nowiny, obręb Dzierzążenko, gmina 

Złotów, dz. nr 422/4, stanowiącej własność Gminy Złotów na dz. nr 421/25, stanowiącą 

własność osoby prawnej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 15 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu 

nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, 

w którym wzięło udział 14 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.645.2023 

Uchwała Nr LXV.645.2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów najmu nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

 

Ad. 16 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 
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Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy 

nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, 

w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.646.2023 

Uchwała Nr LXV.646.2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 17 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2024 radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2024 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.647.2023 

Uchwała Nr LXV.647.2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 

2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad. 18 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na rok 2024 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na rok 2024 i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXV.648.2023 
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Uchwała Nr LXV.648.2023 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów 

na rok 2024stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 19 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział Interpelacje i zapytania, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć 

interpelacje i zapytania, interpelacje na piśmie lub zapytania jakieś? Nie widzę, zamykam 

punkt, przechodzimy do punktu dwudziestego.  

 

Ad. 20  

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, informuje, że na poprzedniej sesji też nie było żadnych 

interpelacji ani zapytania. W związku z tym punkt zamykam. 

 

Ad. 21 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, otwieram dyskusję. Kto z Państwa pierwszy 

chciałby zabrać tutaj głos? Panie Wójcie, najpierw chciałem pogratulować i podziękować za 

przygotowanie budżetu w imieniu Rady. Jak wysłuchaliśmy tu opinii bardzo pozytywnie 

opinie, aby ten myślę, że ten budżet w ciągu roku, tak jak Pan wcześniej wspomniał, będzie 

wiele razy modyfikowany, wiele razy, aby i mam nadzieję, że to będzie na in plus Pani 

Skarbnik, bo na tą chwilę to i tak jesteśmy w takim miejscu, no, że wiele niepewnych jest także 

tylko z korzyścią dla gminy i dla naszych mieszkańców, oczywiście. Gratuluję jeszcze raz, 

proszę, bardzo Pan Wójt pierwszy. 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, proszę Państwa, też chciałem jakby nawiązać do tego faktu 

i do tego wydarzenia. Wiem, że nie zawsze, nie we wszystkich samorządach udaje się łatwo 

podjąć decyzję o zadaniach inwestycyjnych. My w tym roku trochę zmieniliśmy tryb 

ustalania priorytetowych inwestycji, bo jakby te priorytety się narzuciły same w związku  

z dofinansowaniem jakie otrzymaliśmy i wiem, że bardzo wiele samorządów musiało pójść 

tym kierunkiem, żeby wykorzystać te środki. To jest oczywiste i myślę, że tutaj nie będziemy 

o tym dyskutowali. Także też chciałem bardzo serdecznie podziękować Pani Skarbnik i jej 
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zespołowi za przygotowanie tych wszystkich zestawień, cyferek, analiz. Szukamy zawsze 

kompromisu pomiędzy gospodarnością, odpowiednim poziomem inwestycji, a jednocześnie 

właściwym stanem finansów publicznych. Wiemy, że no realia pracy skarbników no są 

trudne. Zarówno poprzednie, poprzednia ekipa rządząca, mimo że tutaj było sporo inwestycji, 

sporo środków finansowych, no to również też pewne rzeczy działy się w trochę,  

w nieprzewidywalny sposób. Teraz też czekamy na dalsze rozstrzygnięcia dotyczące zasad 

finansowania samorządów. Z niecierpliwością czekamy na rozstrzygnięcie. Sami Państwo 

widzicie, jak co się dzieje z ustawami okołobudżetowymi w Sejmie, w którym kierunku to 

idzie, a my jesteśmy podmiotem, który de facto te zadanie będzie musiał zrealizować, choćby 

z podwyżkami dla nauczycieli, to będziemy musieli przez nasz budżet przeprowadzić i na 

wiele niewiadomych, a to głównie tutaj będzie spoczywało na barkach Pani Skarbnik i jej 

zespołu, żeby zgodnie z prawem i oczekiwaniami te środki wprowadzić do budżetu i 

następnie transferować do właściwych osób i podmiotów. Ale cieszę się, że udało nam się po 

raz kolejny znaleźć kompromis i myślę, że ta współpraca z Państwem, no jest przykładem 

właśnie dobrze rozumianego, dobrze rozumianej troski o los mieszkańców, los Gminy. Także 

serdecznie dziękuję za wsparcie przedstawionej przez nas propozycji budżetu. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Kolega radny Adam Tomaszewski. 

Adam Tomaszewski – powiedział, ja na chwilę tak, tylko faktycznie ten budżet dość spory, 

mamy inwestycji można powiedzieć, że bardzo dużo, aczkolwiek my jako radni, no byśmy 

chcieli jeszcze więcej. No ale tak się nie da, no ale patrząc ogólnie, to no żebyśmy 

zrealizowali to, co ujęliśmy w tym budżecie, to będzie naprawdę fajnie. No więcej by się 

chciało, ale patrząc na uśmiech Pani Skarbnik, no poradzimy sobie, aczkolwiek nie będę 

kończył. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa? Nie widzę 

chętnych. W związku z tym, Drodzy Państwo, że to ostatnia sesja w tym roku. Jak to 

wcześniej już mówiłem. Chciałem serdecznie koleżankom, kolegom, radnym, podziękować 

za ten mijający rok. Za naprawdę wzorową pracę, bo nie zdążyłem sięgnąć do statystyk, ale  

w większości mamy blisko stuprocentową frekwencję. Tak, Magda? Pewnie tak jest. 

Obecność także widzę, że koleżanki, koledzy radni znają swoje obowiązki, mniej egzekwują 

swoje prawa i to cieszy, nie ma podziału politycznego w związku z tym bardzo serdecznie 

wam za to dziękuję. Dziękuję Panu Wójtowi za naprawdę wzorową współpracę, również 

chciałbym podziękować wszystkim pracownikom urzędu. Wszystkim jednostkom podległym, 
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bo też duży wkład i trud mają, bo organizowanie pracy urzędu, ale też i organizowanie, 

przygotowywanie materiałów. Nieraz jesteśmy bardzo wścibcy. Powiem tak upierdliwi, ale 

zawsze materiały mamy w terminie. Także prócz swojej wykonywanej, na swoich 

stanowiskach pracy, muszą jeszcze dodatkowo przygotowywać materiały dla nas tutaj, za co 

bardzo serdecznie Panie Wójcie, dziękuję. Myślę, że kogo tu będę miał pod ręką to 

podziękuję, ale Pan jako szef wszystkich pracowników, szef szefów, także przekaże im nasze 

podziękowania i życzenia. Wam jeszcze raz tu życzę wszystkim, przede wszystkim zdrowia, 

zdrowia, wytrwałości w tym nowym roku, bo zdrowie jest najważniejsze. Nie ma co się 

oszukiwać, bo jak człowiek nie ma zdrowia, jak ma zdrowie i dwa sprawne ręce, to potrafi 

zdziałać, naprawdę wiele. Jak tego zdrowia brakuje, no to wtedy już jest zaczyna się problem. 

Dużo wytrwałości, realizacji w przyszłorocznym, przyszłym roku planów, zamierzeń, a macie 

na pewno dużo planów swoich, jak i osobistych, jak i tu związanych z radą. Już nie będę 

wspominał, że w przyszłym roku czeka nas kampania wyborcza, bo jeszcze mamy do tego 

trochę, trochę, trochę jeszcze się spotkamy. Myślę, że ta kampania, w tej kampanii naprawdę, 

bo jesteśmy z wyboru bezpośredniego, czy my jako radni, czy wójt i docenią to, co przez te 

lata zrobiliśmy dla tej gminy, a naprawdę gmina się rozwinęła. Także ocena będzie należeć  

do mieszkańców i nie będzie takiej kampanii, jak była niedawno. Nie będę tego rozwijał do 

szczebla wyższego, bo, bo to ciężko mi na sercu. Dziękuję, jeszcze raz wam naprawdę życzę  

i dziękuję, wszystkiego dobrego. Oddaję głos, Panu Wójtowi. 

Piotr Lach – powiedział, Nie wiem czy Pani Magda mnie prosiła, czy ktoś mnie prosił, 

żebym wspomniał o gospodarce odpadami.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak, tak już wiedzą radni – po sesji się spotkamy. 

Piotr Lach – powiedział, a rozumiem dobrze, no to w takim razie pozostaje mi złożyć 

Państwu najlepsze życzenia na Nowy Rok i mam nadzieję, że satysfakcja, którą wszyscy 

czerpiemy z pracy w samorządzie, będzie nas motywowało do jeszcze lepszej pracy, 

wszystkiego dobrego. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo.  

. 

Więcej dyskusji nie było 
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Ad. 22 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LXV sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1058 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


